| 觸口遊客中心

保持自然土地及順應原本地形山貌,利用 「地景交織」、「漂浮」與「動線穿梭」等設計 手法建造而成。並提供遊客詳細的友善

Construction of the building was har Construction of the building was harmonized with the natural landscape and the original terrain of the mountain, using design techniques such as interweaving of landscapes, buoyant construction, and crisscrossed paths. Accessible and comprehensive services are provided to visitors, making it a new star attraction on Provincial Highway 18.

服務,是臺18線上令人驚豔的新明珠。



愛情大草原站 Love Prairie

園區陳列皆以「愛情」與「阿里山」為主題。 其裝置藝術-純白色的禮盒裝著一顆火熱 的心,是情人們必去的朝聖地點。

The exhibits in the park are based on the themes of "Love" and "Alishan". The installation artwork—a pure white gift box containing



Q 觸口站 Chukou

天長和地久兩座吊橋建於日據時,以紀 念天長節(日本天皇生日)和地久節(皇 太妃生日)而命名,自然而然與「天長 地久」有情人終成眷屬的傳說而知名。 colonial period and named to commemorate the Tenchō Festival (Emperor's Birthday) and Chikyu Festival (Empress's Birthday). The phrase "Tenchō Chikyu" ("Tian Chang Di Jiou" in Chinese)means "enduring while earth and heaven last", which was naturally associated with undying love between levers.



天長地久橋

Q 十字村站 Shizi

十字村是原住民達邦、來吉兩部落之間來 往的交通要道,日據時期為開發阿里山林 木,建立森林鐵路。鐵路與步道形成十字 型,故取名為十字路,其聚落稱為十字村。

between the Tapangu and Pnguu indigenou communities. The forest railway was bui during the Japanese colonial era for development of the Alishan forests. The rail and the trail formed a cross shape—hence name Shizi ("cross") Road—and the sett thereon was called Shizi Community.





拿 青年活動中心站 Youth Activity Center Youth Activity Center 海拔2000公尺的二萬坪風景區擁有絕 佳的視野景觀,能觀賞阿里山著名的 秋冬雲海,而二萬坪車站旁更是觀賞 塔山日落雲海的極佳景點。

At 2,000 meters above sea level, Erwanping Scenic Area offers a superb view overlooking various sceneries. Here, visitors will be able to enjoy the renowned sight of autumn and vinter clouds at Alishan, and next to the Erwanping Station is an excellent spot to

二萬坪風景區

阿里山轉運站 Alishan 阿里山國家森林遊樂區, 園區內有香 林神木、象鼻木、三代木、千歲檜等雄 偉特異的紅檜巨木景觀,以及姐妹潭、

樹靈塔等遊憩景點,是來阿里山遊玩 不可錯過的著名景點。 Area can be found majestic and unique giant trees, such as Xianglin Giant Tree, Elephant Trunk Tree, Three Generation Tree, and Thousand Year Cypress. Some of the attractions inside the recreation area include the Sisters Lake and Tree Spirit Pagoda, which should definitely be on your must-see list when visiting Alishan



阿里山國家森林遊樂區

全 奮起湖站 Fengihu

依山而建的宅落店家,發展出歷史悠久的 老街文化,擁有聞名全台的鐵路便當,是 到奮起湖老街必嚐的懷舊美味。

The houses and shops built on the hil have developed an "old street culture" with long history. Here, visitors will be able to enjoy railway lunch boxes—a must-try nostalgio meal when visiting Fenqihu Old Street that famous throughout Taiwan.





嘉義縣客家文化會館

○ 頂六國小站 Ding-liou Elementary School

有靜態客家文物展覽、動態體驗(如客家 文化DIY體驗、客家獅小禮品DIY)、館內 收藏古文物解說及提供旅遊資訊,讓民眾 可以透由相關的活動認識客家文化的內涵。

culture through related activities, such as exhibitions of Hakka artifacts, interactiv experiences, and a guided tour of the museum' collection of ancient artifacts. In addition travel information on related activities ca also be found here.



古色古香的阿里山忠王祠,國家三級古 蹟,外牆朱紅色、歇山式屋頂與燕尾式 屋脊為其獨特建築特色。 The classic Wufeng Temple (Alishan Zho Temple) is a Class III Historical Monu

The temple's unique architectural features include its vermilion-colored outer walls, East

Asian hip-and-gable roof, and swallowtail



麻竹湖步道約1000公尺,麻竹湖步道 前段屬生態區可觀賞貓頭鷹、螢火蟲、 果子狸、白面鼯鼠等多樣物種;後段屬 曾文水庫、玉山群峰等,夜間可欣賞 嘉南平原夜景、澎湖煙火等美景。

麻竹湖步道

Q 隙頂站 Xiding 步道約1000公尺,能俯瞰嘉南平原及 水庫風光,眺望玉山主峰及南北二峰。 入口及終點皆有觀景平台可欣賞阿里 山絕佳景觀視野。

> The 1,000-meter trail overlooks the Chiayi-Taina Plain and the reservoir. Visitors can also see the Main Peak of Yushan, as well as its South Peak and North Peak. There are scenic platforms at the entrance and exit of the trail for visitors to enjo the breathtaking view of Alishan.



全 能頭坪站 Longtouping

龍頂步道約700公尺的休閒步道,步道 生態以孟宗竹林為主,鳥鳴蟬吟是步 道迎賓的天籟,至高點觀景平台,視野 遼闊,附近山頭飽覽無遺,是極佳的觀 日出、賞雲瀑地點,更是情侶悠閒散步 及親子出遊的最佳選擇。

Longding Trail is approximately 700 meters in distance. The environment of this recreational trail consists mainly of a Meng Zong bamboo forest. The trail offers a wide and unob view, making it an excellent location to wate the sunrise and clouds, as well as a top choi for leisure walking and sightseeing

龍頂步道



全 石棹站 Shizhuo

步道群由霧、茶、雲、霞、櫻、愛六條步 道所組成,各步道皆有其獨特景觀,可 欣賞阿里山霧色、雲景、霞光與茶園、 杉林、竹林的開闊美景。

There are a total of six trails: Mist, Tea, Clouds, Sunset, Cherry Blossoms, and Love, Each trai has its own unique scenery, where you can enjoy the sight of Alishan's mist, clouds, sunset, tea plantations, cedar forests, and



